
PROTOKÓŁ   Nr   XX/2012
z  posiedzenia  Rady  Gminy  Wijewo odbytego w dniu

31  lipca  2012 r.
====================================================

W  posiedzeniu  udział  wzięli  :
Członkowie   rady  zgodnie  z listą  obecności.
Lista obecności 
stanowi zał. Nr 1
Sołtysi  wsi gminy Wijewo zgodnie z listą obecności.
Lista obecności   
stanowi zał. Nr  2 
oraz  zaproszeni goście zgodnie  z listą obecności.
Lista obecności   
stanowi zał. Nr  3

Porządek posiedzenia :

1.   Otwarcie
2.   Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.

   3.   Interpelacje radnych
   4.   Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym.

5.  Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach :
     1/  zasad ustalania czynszu dzierżawnego za grunty mienia komunalnego w obrębie   
          gminy Wijewo,
     2/  nadania Statut  Gminnemu Ośrodkowi Kultury w Wijewie,
     3/ zmiany uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej dla uczniów,
     4/  zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Wijewo na lata 2012-2023,
     5/ zmiany Uchwały Nr XIX/154/2012 Rady Gminy Wijewo z dnia 13 czerwca 2012 r.,
     6/   zmiany w budżecie gminy na 2012 r..       
6. Zapytania i wolne wnioski.
7. Odpowiedzi i interpelacje i zapytania.
8.  Zakończenie

Ad. pkt. 1

Obradom  XX  Sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Gminy  Wijewo  Pan  Stanisław 
Kasperski. Powitał obecnych na sali członków  Rady, sołtysów oraz zaproszonych gości . 
Przewodniczący  przedstawił  proponowany  porządek  obrad.  Wobec  braku  uwag  poddał 
porządek  obrad  pod  głosowanie.  Porządek  obrad   przedstawiony  przez  przewodniczącego 
został przyjęty bez uwag.
Na podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  na  15  radnych  obecnych  jest  14  wobec  czego 
podejmowane uchwały będą prawomocne.

Ad. pkt. 2

Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził,  że protokół  z  poprzedniego  posiedzenia  odpowiada 
przebiegowi  obrad  i zawiera  wszystkie  tematy  jakie  były  poruszone.  Wobec  powyższego 
zaproponował, aby protokół z poprzedniego posiedzenia przyjąć bez czytania.
Do złożonej propozycji nie wniesiono uwag.
Protokół z poprzedniego posiedzenia przyjęty został  bez czytania – jednogłośnie.



Ad. pkt. 3
Radny Pan Radosław Zamiatała 
1/ poprosił  o przedstawienie doświadczenia firmy BOST, która wygrała przetarg na pełnienie 
nadzoru inwestorskiego na zadanie budowa oczyszczalni – I etap kanalizacji sanitarnej. Jakie 
doświadczenie ma firma w tego typu działalności.
2/  czy  został  rozstrzygnięty  przetarg  na  przebudowę  ciągu  pieszo  -  rowerowego  na  ul. 
Wiatracznej w Brennie,
3/ droga w kierunku Ostrowa, czy i kiedy zostanie wykonana dolewka, przy chodniku jest wyrwa 
i utrudnia mijanie się samochodów,
4/ ponowił wniosek o pomalowanie ławek w parku przy urzędzie.
Radny Pan Józef Pukacki
1/ ul. Łąkowa – mieszkańcy ulicy proszą o wyrównanie nawierzchni ulicy po przez nawiezienie 
szlaki, 
2/  pytają także kiedy zostanie założone oświetlenie uliczne, 
3/  nie  ma  także  zawieszonej  nazwy  ulicy,  przez  co  firmy  kurierskie  mają  problemy  z 
dostarczeniem przesyłek adresatom,
4/  wnioskują także, aby zwiększyć ilość hydrantów ppoż. 
5/  Studzienka przy ul. Jeziornej przy  kostnicy jest ciągle zamulona, podejrzewam, że nie ma w 
ogóle odpływu. 
Radna Pani Joanna Miś – jakie zostały podjęte działania mające na celu zwiększenie nośności 
mostów znajdujących się na terenie gminy.  Dziś ponownie  na terenie gminy jest  Inspekcja 
Ruchu Drogowego i sypią się wysokie mandaty. Wójt obiecał zaświadczenia dla mieszkańców 
gminy zezwalające przejazd bez konsekwencji.
Radny  Radosław  Wojcieszyk  –  w  związku  z  kłopotami  dotyczącymi  nośności  mostów 
zaproponował  zdjąć tablice z informacja o nośności,
Radny Pan Stanisław Kasperski 
1/ zgłaszałem interpelację dot. ograniczenia prędkości w Wijewie. Kiedyś na wniosek radnego 
ograniczenie  do 40  km.h miało  dotyczyć  tylko  drogi  wojewódzkiej.  Ustawione  zostały  znaki 
obowiązujące w całej  miejscowości.  Zostanie wystosowane w tej sprawie  pismo do Wójta o 
wystosowanie  wniosku  do  Rejonu  Dróg  dotyczącego  zniesienia  ograniczenia  w  całej  wsi 
i ustawienia znaku ograniczenia prędkości do 40 km/godz. przy Szkole Podstawowej w Wijewie.
2/  kratki ściekowe na ul. Piłsudskiego są źle zamontowane, stwarzają niebezpieczeństwo dla 
rowerzystów.

Ad. pkt. 4
Sprawozdanie  Wójta  z  działalności  międzysesyjnej  przedstawił  z-ca  Wójta  Pan  Janusz 
Chodorowski, poinformował zebranych, że Wójt Pan Ireneusz Zając nie będzie obecny na Sesji 
z powodu wyjazdu na konsultacje.
15.06 – uczestniczyliśmy w Walnym Zebraniu  Lokalnej Grupy Działania Kraina Lasów i Jezior, 
podsumowującym działalność za rok poprzedni,
17.06  –  w  parku  w  Wijewie  odbył  się  przegląd  chórów  z  0okolicznych  miejscowości, 
podziękowania dla organizatorów,
18.06 – minął termin składania wniosków na kolonie letnie, nie wpłynął żaden wniosek,
21.06 – w Poznaniu  WOKSiS odbyło się Walne Zgromadzenie, jest to organizacja zajmująca 
się doradztwem i szkoleniami, jako członkowie  mamy szkolenia za darmo,
23.06 – tradycyjnie jak co roku odbyły się wianki nad jeziorem w Brennie,
28.06 – odbyło się posiedzenie Rady Powiatu Leszczyńskiego,
29.06 – uroczyste zakończenie roku szkolnego w jednostkach oświatowych na terenie gminy,
01.07 – 80 - lecie OSP Wijewo,
03.07 – pożegnanie śp. P. Teresy Miś, lokalnej działaczki,
05.07 – coroczne uroczystości strażackie w Wieleniu,
08.07  –  odbył  się  Gminny  Dzień  Sportu,  podziękowanie  dla  klubu  „Brenewia”  i  wszystkich 
współorganizatorów,
14 i 15.07 – odbył się dwudniowy festyn Wijewiada,
17.07 – objazdowe posiedzenie Komisji RG, radni mieli możliwość zapoznania się ze stanem 
obiektów domów kultury i świetlic wiejskich,
22.07 – miała miejsce uroczysta przysięga Młodzieżowych  Drużyn Pożarniczych na obozie na 
Ostrowie,



26.07 – Wójt i  Skarbnik podpisali  w Poznaniu umowę o dofinansowanie na zadanie budowa 
oczyszczalni ścieków i I etapu kanalizacji w Wijewie na kwotę 9 180 tyś. zł,
27.07 –w auli WSH w Lesznie o0dbyły się uroczystości z okazji święta Policji,
          -  przeprowadzono  wstępna  rozmowy  z  projektantami  na  temat  rozbudowy  sieci 
kanalizacyjnej o miejscowość Brenno.

Ad. pkt  5

    1/  projekt  uchwały  w sprawie  zasad ustalania  czynszu  dzierżawnego  za grunty  mienia 
komunalnego  w  obrębie  gminy  Wijewo,  przedstawił  Przewodniczący  Rady  Gminy.  Projekt 
uchwały był szczegółowo omawiany na posiedzeniu komisji stałych w dniu 17 lipca br.
Do treści projektu nie wniesiono uwag.
Uchwała  Rady  Gminy  Wijewo  Nr  XX/155/2012  w  sprawie  zasad  ustalania  czynszu 
dzierżawnego  za  grunty  mienia  komunalnego  w  obrębie  gminy  Wijewo  podjęta  została 
jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik Nr 4

     2/ projekt uchwały w sprawie nadania Statutu  Gminnemu Ośrodkowi Kultury w Wijewie, 
przedstawił Przewodniczący Rady Gminy P. Stanisław Kasperski. Projekt  uchwały omawiany 
był na posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy Wijewo. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag.
Uchwała  Rady  Gminy  Wijewo  Nr  XX/156/2012  w  sprawie  nadania  Statutu  Gminnemu 
Ośrodkowi Kultury w Wijewie podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik Nr 5

     3/  projekt uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej dla uczniów, projekt 
uchwały  przedstawiła  Skarbnik  Gminy  Pani  Elżbieta  Wolnik.  Skarbnik  wyjaśniła,  że  projekt 
uchwały został  przygotowany ponieważ  wielkopolski  kurator  Oświaty  przekazał  informację w 
dniu 27 lipca br. informacje o dokonaniu podziału stypendium z prośbą o przekazanie realnego 
zapotrzebowania na te środki. Stypendia otrzymują rodziny o niskich dochodach.  W obecnym 
roku obowiązywała kwota 74,80 zł. Od 1.11 wzrasta kwota zasiłku rodzinnego co wiąże się z 
podwyżką kwoty stypendium do 80 zł. O 1.10 zmienia się również kwota dochodu przyjmowana 
do  zasiłku  rodzinnego  z  351  zł.  do  456  zł.  wobec  czego  dokonuje  się  zmiany  regulaminu 
udzielania pomocy materialnej dla  uczniów.
Do treści projektu nie wniesiono uwag.
Uchwała  Rady  Gminy  Wijewo  Nr  XX/157/2012  w  sprawie  regulaminu  udzielania  pomocy 
materialnej dla uczniów podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik Nr 6

     4/  projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wijewo na 
lata  2012  –  2023,  projekt  uchwały  przedstawiła  Skarbnik  Pani  Elżbieta  Wolnik.  Projekt 
omawiany był na komisjach.
Zmiany w WPF są efektem zmian dokonywanych w budżecie gminy.  dokonuje się zmian w 
załączniku Nr 1 i załączniku Nr 2 do uchwały stanowi urealnienie kwot dot. budowy oczyszczalni 
i  kanalizacji.  Poprzednie  wyjaśnienia  były  krótkie,  a  Regionalna  Izba  Obrachunkowa 
zasugerowała, aby były dokładniej objaśnione.
Do treści projektu nie wniesiono uwag.
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XX/ 158/2012 w sprawie  podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik Nr 7

     5/  projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIX/154/2012 Rady Gminy Wijewo z dnia 
13 czerwca 2012 r., projekt Uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy. Wyjaśniła, że w związku ze 
wyniku  wskazaniem  RIO,  konieczne  było  dokonanie  usunięcia  nieprawidłowości  poprzez 
wprowadzenie prawidłowej kwoty limitu zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek, 
a także określenie prawidłowej klasyfikacji paragrafów po stronie przychodów.       
Do treści projektu nie wniesiono uwag.
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XX/ 159/2012 w sprawie  podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik Nr 8



     6/  projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 r.,    
Projekt  uchwały  przedstawiła  Pani  Elżbieta  Wolnik  –  Skarbnik  Gminy,  zmiana  polega  na 
zwiększeniu dochodów budżetu w kwocie 506 tys. zł i zwiększenia wydatków w kwocie 406 tys. 
Zł. wynika to z po stronie dochodów otrzymaliśmy pomoc z Urzędu Marszałkowskiego z tytułu 
rozliczenia  zadania  budowa  sali  gimnastycznej  w  Wijewie  –  refundacja  przedsięwzięcia. 
zwiększenia dochodów. Dyspozycji UW w kwocie 6000 zł. na realizację rządowego programu 
wspierania niektórych osób pobierających świadczenia pielęgnacyjnych.
Zmiany po stronie wydatków dot. przeniesień pomiędzy paragrafami w gospodarce komunalnej i 
ochronie  środowiska,  przeniesienia  wydatków w dziale  bezpieczeństwo  publiczne  i  ochrona 
przeciwpożarowa,  w związku z wprowadzeniem do budżetu gminy dotacji  dla  OSP Wijewo. 
Prowadzenie zadania incest. Dot. przebudowy drogi gminnej w Radomyślu na kwotę 285 000 zł. 
możliwością  uzyskania  dotacji  z  Urzędu wojewódzkiego.  Wprowadzenie  zadania  pod nazwa 
opracowanie dokumentacji projektowej na realizację zadania budowa kanalizacji w Brennie  na 
kwotę 125 000 zł. Zwiększenia wydatków o 10 tys.  na wypłatę świadczeń pielęgnacyjnych.
Do treści projektu nie wniesiono uwag.
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XX/ 160/2012 w sprawie  podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik Nr 9.

Ad. pkt. 6
Radny Alojzy Wolniczak – 
1/ na ul. Niwka i Jeziorna pozostał słupek ostrzegawczy, który ustawiony był gdy naprawiane 
były kratki, może to stwarzać niebezpieczeństwo, chyba, że prace nie są skończone,
2/ ul. Leszczyńska – mieszkańcy proszą o pilną naprawę chodnik,
3/ ul. Polna, Wichrowa i Wschowska, kiedy będzie zamontowane oznakowanie,
Radny Radosław Zamiatała –
1/ na ul. W.Witosa chodnik wymagał tez naprawy ale mieszkańcy sami naprawiali,
2/ skrzyżowanie ul. Zachodniej i ul. W. Witosa jest bardzo wąski i ciężarówki się nie mieszczą, 
może należałoby zwęzić trochę chodnik. Przy przebudowie drogi należy to uwzględnić, szkoda 
niszczonego chodnika,
Pan Marian Białas - sołtys wsi Zaborówiec:
1/ zwrócił  uwagę, że wcześniej teren wokół budynku szkoły w Zaborówcu był zabezpieczony 
taśmą, obecnie taśmy nie ma, a z dachu sypią się dachówki,
2/  na ul.  Tartacznej  w czasie  ulewnych  opadów deszczu zalewana jest  posesja p.  Sumela. 
trzeba coś z tym zrobić, zabezpieczyć,  aby takie sytuacje nie miały już miejsca,
3/ ul. Świerkowa – mieszkańcy tej ulicy częściowo dołożyli by się do budowy nawierzchni,
4/ ul. Lgińska – do Linia nie jest utwardzona, są dziury, pan Umiński w zamian za zwrócenie 
kosztów paliwa nawiózł by żwiru i drogę wyrównał, 
5/ ul. Powstańców Wielkopolskich –lewa strona jest wyżej  (przy wjeździe od strony Brenna) i 
woda zalewa moja posesję, na dodatek ciężarówki obrywają krawędzie dywanika, który nie jest 
niczym zabezpieczony,
6/ należałoby wykosić trawę za salą w Zaborówcu.
Radny Edwin Wojciech:
1/ ul. Powstańców Wielkopolskich w Wijewie, przy posesji P. Sobeckiej jest zagłębienie i ciągle 
stoi tam woda, a dzieci nie mogą przez to wejść na chodnik,
2/ jak daleko jest sprawa rozbiórki budynku – ruiny  przy Szkole Podstawowej w Wijewie,
Radna Urszula Miksza :
1/ chodnik na granicy posesji p. Stefaniak  a p. Dorosz kostki są pozapadane,
 2/ pomiędzy posesją P. Maciejewskiego a p. Michalskiego zarośnięty jest chodnik,
2/ studzienki w Potrzebowie,
3/ za Potrzebowem w kierunku Sławy w asfalcie jest duża dziura.
Radna Joanna Miś – utwardzenia wymaga nawierzchnia ul. Lipowej od lasku do dołka, bo cały 
piasek w czasie deszczu zalega na asfalcie i zapycha studzienki.
Sołtys  wsi  Potrzebowo Pani  Barbara  Wojciech złożyła  wniosek  o  wykoszenie  poboczy przy 
drogach powiatowych.



Ad. pkt. 7

Na pytania odpowiedzi udzielił z-ca Wójta Gminy Wijewo Pan Janusz Chodorowski,
1/  odpowiadając  na  pytanie  P.  Radosława  Zamiatały  powiedział,  że  firma,  która  wygrała 
przetarg posiada wymagane doświadczenie.
Radny  Radosław  Zamiatała  –  wymogiem  było,  że  firma  startująca  w  przetargu  powinna 
prowadzić  nadzór  nad  co  najmniej  3  budowach  kanalizacji  sanitarnej  gdzie  np.  firma  ta 
wykonywała prace, gdzie zdobyła doświadczenie?
z-ca Wójta – wyjaśnił, że w  dokumentacji przetargowej jest wykaz miejsc gdzie firma prowadziła 
prace np. w Przemęcie, Osiecznej, Lesznie. Firma spełniła wymagania.
2/ budowę oświetlenia na ul. Łąkowej jest zaplanowane rozpoczniemy po sezonie, a tabliczkę 
z nazwa  ulicy  kupimy  i  zamontujemy,  na  ulicy  są  dwa  hydranty:  jeden  podziemny  i  jeden 
naziemny,
3/ były prowadzone na te temat rozmowy, nie znam efektów, zajmę się ta sprawa osobiście,
4/ przetarg na budowę ul. Wiatracznej lada dzień zostanie ogłoszony, na wykonanie dolewki na 
drodze w kierunku Ostrowa też zostanie ogłoszony przetarg,
5/ ławki w parku zostaną pomalowane,
6/  zniesienie  ograniczenia  prędkości  do  40  km/godz.  w  Wijewie  zostało  wprowadzone  na 
wniosek mieszkańców, co prawda tylko na drodze wojewódzkiej a ZDW dla ułatwienia aby nie 
stawiać tablic na każdej krzyżówce, wprowadził na terenie całej wsi, jest to bardzo bezpieczne,
Przewodniczący – jeśli jest bezpieczne to proszę wprowadzić na terenie całego kraju.
7/  sprawdzę jakie są ustalenia co do oznakowania ul. Wichrowej, Wschowskiej,
8/teren wokół budynku szkoły w Zaborówcu zostanie zabezpieczony,
9/ posesję państwa Sumela zalewa w czasie ulewy, bo kratki nie nadążają odbierać wody, a jest 
dość wysoki spad, należy zabezpieczyć bezpośrednio posesje, wjazd wymaga podniesienia,
10/ ul. Świerkowa – budowa drogi i wodociągowanie to sprawa przyszłorocznego budżetu,
11/ul. Lgińska to droga powiatowa, sprawą zainteresujemy Starostwo Powiatowe,
12/sprawę podmywania drogi i zalewania posesji sołtysa w Zaborówcu – to zadanie powiatu, tak 
samo jak naprawienie wgłębienia przy posesji p. Sobeckiej na ul. Powstańców Wlkp. w Wijewie 
– to także zadanie powiatu, wniosek zostanie przekazany,
13/właściciele budynku przy ul. Powstańców  Wlkp. 18 w Wijewie oraz młyna przy ul. Młyńskiej 
posiadają wydane pozwolenie na rozbiórkę, kiedy rozbiorą to ich decyzja, gdyby został wydany 
im nakaz  rozbiórki,  wówczas  musieliby  rozebrać  budynki  w  terminie  określonym  w nakazie 
rozbiórki.
14/dziura w drodze za Potrzebowem to zadanie powiatu,
15/ na ul. Lipowa pojadę zobaczyć co należałoby  robić aby rozwiązać problem,
16/wykaszanie trawy poboczy wzdłuż dróg powiatowych to zadanie powiatu,
17/kratki ściekowe na ul. Piłsudskiego postaram się, aby w miesiącu wrześniu zostały zrobione.

Ad. pkt. 8

Przewodniczący  obrad  uznał  porządek  XX  Sesji  Rady  Gminy  Wijewo  za  wyczerpany. 
Podziękował zebranym za udział i zakończył obrady.

                                                                                                        Przewodniczący obrad
                                                                                                         Stanisław Kasperski 


